



祐生研究基金會

ARCHILIFE RESEARCH FOUNDATION

2008年度碩士學位論文獎學金申請公告

- 一、獎助對象：國內各大學院校研究生之碩士學位論文寫作
- 二、獎助名額：預計24名
- 三、獎助方式：每名新台幣柒萬伍仟元正，前6名另頒發優等論文研究獎牌，以資鼓勵。同時所有得獎學生得被邀請參加本會舉辦之各種研討活動。
- ※注意事項：本獎學金為碩士論文寫作獎學金，若不能在預定時限內繳交研究成果者，請依可能繳交成果之前一年度提出申請。
- 四、獎助課題：共生化相關課題之研究
- (一)年度主題：
1. 共生生物之相關課題
 2. 資訊社會與文化之相關課題
 3. 碳循環與共生物環之相關課題
- (二)基礎課題：
1. 聚居與文化比較研究或相關課題
 2. 永續政策及法令問題或相關課題
 3. 地理與生態聚落之研究或相關課題
 4. 構築材料與設備之研究或相關課題
 5. 公共衛生及住居健康之研究或相關課題
 6. 人類營養需求之研究或相關課題
- 五、申請辦法：將貼有照片之履歷（履歷表格式請至本會網站下載）、碩士論文指導教授推薦函、研究所成績單及研究計畫書各1式11份（依序裝訂）寄至本會。研究計畫書以A4規格紙直式橫寫，內容如下：
- (一)「計畫摘要」（一頁、500字以內）要點有
1. 研究課題（含中英對照）及其相關之配合獎助課題
 2. 研究動機、目的及其重要性
 3. 研究方法、流程及預期內容或項目
- (二)「計畫摘要」各要點之進一步說明（頁數不限）
- 六、時 間：(一)即日起至97年10月31日止提出申請（郵寄者以郵戳為憑）
- (二)研究成果於98年6月10日前繳交，遲交者不列入優等論文評選
- 七、核 給：經本會評選後，初審合格者頒發新台幣貳萬伍仟元正。成果送本會評審通過後，在本會年會中再頒發餘額新台幣伍萬元正，同時將得獎者名單刊登於本會網站。
- 八、本會地址：104台北市長春路137巷3號2樓之1
- 九、其 他：有關問題請逕洽本會人力小組游小姐或至本會網站查詢
(<http://www.archilife.org>)
TEL: (02)2567-6220、2568-3742

中 華 民 國 97 年 9 月 15 日



Scholarship Application Notice for 2008 Master Thesis

- I. **Beneficiaries:** Master candidates from domestic colleges/universities in preparation of thesis.
- II. **Quota:** 24 Master candidates
- III. **Scholarship:** NT\$75,000 per candidate with those who ranked at top 6 to be each separately conferred an award of excellence thesis research as additional incentive. Meanwhile, all winners may be invited to present in various workshops sponsored by this Foundation.
- IV. **Topics of Thesis:** the topic shall be related to research of symbiosis.
 1. Annual Topics:
 - (1) Symbiotic biology related topics,
 - (2) Information society and culture related topics, and
 - (3) Carbon cycle and symbiotic ecological environment related topics.
 2. Basic Topics:
 - (1) Community and culture comparative studies or related topics,
 - (2) Sustainable policy and statues issues or related topics,
 - (3) Geographical and ecologic village studies or related topics,
 - (4) Building materials & facilities studies or related topics,
 - (5) Public health and living health studies or related topics, and
 - (6) Mankind nourishment demands studies or related topics.
- V. **Application Procedure:** a resume adhered with a photo of the applicant (Download the curriculum vitae format at our website at <http://www.archilife.org>) ; a reference letter by the thesis advisor, report of achievement of the master program taken, and a plan of research written vertically in A4 format sheet in eleven (11) full copies of one set, bound in sequence and mailed to this Foundation. The research plan shall include:
 1. ABSTRACT: within 500 words in one page to highlight:
 - (1) Topic of Study (in Chinese paralleled with English version) showing its association with the topic specified,
 - (2) Motivation, purpose and significance of study, and
 - (3) Methodology of study, process flow, and expected contents or items.
 2. Elaboration on each and all highlights addressed in Abstract (length not specified).
- VI. **Deadline of Application:**
 1. From the date of this Announcement until October 31, 2008 (Be decided by the postmark).
 2. Results of study should be submitted on or before June 10, 2009; any later submission will be excluded from entering the competition for excellence thesis award.
- VII. **Grant of Scholarship:** Any candidate successfully surviving the primary selection by this Foundation will be given a sum of NT\$25,000; and the balance of NT\$50,000 will be given in the annual convention of this Foundation when the results of the study have been finally approved by this Foundation.
- VIII. **Mailing Address:** 2F-1, 3, Lane 137, Changchun Road, 104 Taipei
- IX. **Contact Window:** direct any question to Ms. YU at (02) 2567-6220, 2568-3742, or visit at our website at (<http://www.archilife.org>)

September 15, 2008